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Kommunala rådet för funktionsnedsättningsfrågor 

 

Tid och plats  måndag 12 juni 2023 kl. 10.00-12.00, Mogden, Stadshuset 

Närvarande  Kommunens representanter 
Mikael Dahl (C), ordförande punkt 6-9, kommunalråd 
Klas Redin (S), tf ordförande punkt 1-5, oppositionsråd 
Simon Hägglund, verksamhetschef funktionsnedsättning 
Petra Grönhaug, utredare, strategi och utveckling 

  Johan Nihlén, sekreterare 
 
 
  Organisationernas representanter 

Gunnar Andersson, FUB  
Ingrid Saarva, Reumatikerföreningen 

  Kim Genberg, HRF 
Leif Westerlind, Synskadades Riksförbund 

 
  
 

Justerare  Ingrid Saarva, Reumatikerföreningen  

  
 

 

 Underskrifter  

  Protokollet har justerats digitalt 

  Sekreterare ……………………………………………………………… 
  Johan Nihlén 

   Protokollet har justerats digitalt 

  Ordförande ………………………………………………………………. 
  Mikael Dahl (C), ordförande punkt 6-9 

 

   Protokollet har justerats digitalt 

  Tf ordförande ………………………………………………………………. 
  Klas Redin (S), ordförande punkt 1-5 

 

   Protokollet har justerats digitalt 
 
 Justerare ……………………………………………………………… 
  Ingrid Saarva, Reumatikerföreningen 
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1. Mötets öppnande 
Ordföranden förklarar mötet öppnat. 

 

2. Upprop 
Genomförs. 

 

3. Val av justerare 
Ingrid Saarva, Reumatikerföreningen, utses till justerare tillsammans med ordföranden. 

 

4. Godkännande av dagordningen 
Dagordningen godkänns. 

 

5. Tema  
 

Barnkonventionen 

Petra Grönhaug, utredare inom strategi och utveckling, är inbjuden för att prata om 
barnkonventionen. Petra börjar med att ställa frågan vad organisationerna gör inom sina 
verksamheter för att barn ska kunna utvecklas så långt som möjligt? Gunnar berättar att 
FUB framförallt vänder sig till yngre personer och att föreningen erbjuder en mängd 
aktiviteter till ett lågt pris. Övriga organisationer har inte medlemmar med 
funktionsnedsättning på regional nivå, men däremot på riksplanet. Synskadades 
riksförbund har dock synskadade medlemmar med seende barn, varför det finns planer 
med att anordna träffar för denna målgrupp. Vidare förs diskussionen om hur 
organisationerna ska kunna nå ut till barn/ungdomar. En synpunkt som lyfts fram är att 
organisationerna måste ha möjlighet att ta emot barn/ungdomar som blir medlemmar, 
vilket inte är en självklarhet. Barn är rättighetsbärare och ska stå i centrum för frågor 
som rör barnet. Detta innebär att barnen helst ska vara med och planera verksamheten i 
föreningen. Petra ställer frågan hur FUB jobbar för att barnen ska kunna vara med och 
påverka verksamheten? Gunnar menar att det är viktigt med lyhördhet och att man 
lyssnar på ungdomarna. Slutligen berättar Petra att det finns en arbetsgrupp i 
kommunen bestående av representanter från samtliga sektorer. Arbetsgruppen utgår 
från barnkonventionens fyra grundprinciper och har som syfte att jobba med hur 
kommunen lever upp till Barnkonventionen.           

 

Den statliga utredningen om personlig assistans 

Simon Hägglund informerar om den pågående utredningen om statligt 
huvudmannaskap för personlig assistans som nyligen varit ute på remiss. Idag har 
kommunen ansvaret för personlig assistans avseende individer med grundläggande 
behov under 20 timmar/veckan, medan det är Försäkringskassan som ansvarar för 
beslutet vid mer omfattande behov med de grundläggande behoven. Även om det är 
Försäkringskassan som har beviljat personlig assistans, betalar kommunen de 20 första 
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timmarna. Kommunen ansvarar även för tillfällig utökning av assistanstimmar samt 
sjuklönekostnader vid privat utförare av assistansen. Förslaget som nu presenteras 
fokuserar på hur det blir om staten tar över ansvaret för personlig assistans helt och 
hållet. De fördelar som utredningen lyfter fram är att kvalitén på utredningarna samt 
möjligheten att utföra korrekta utbetalningar förväntas öka. Dessutom kommer ett 
statligt huvudmannaskap också medföra att kommunen slipper de plötsliga 
kostnadsökningar som ett nytt assistansärende kan medföra. I dagsläget talar mycket för 
att det kommer att bli statligt huvudmannaskap och att Försäkringskassan då får det 
samlade ansvaret för både beslut och finansiering. Schablonbeloppet kommer att höjas 
för att kompensera för sjuklöneansvaret och kommunens medfinansieringsansvar 
försvinner. Kommunerna kommer dock fortsättningsvis att ha det yttersta ansvaret för 
verkställighet av personlig assistans samt ansvaret att anmäla till IVO om assistans inte 
utförs på rätt sätt. Förslaget är tänkt att träda i kraft den 1 januari 2026 och om det blir 
verklighet kommer kommunala beslut att föras över till Försäkringskassan successivt. 
Utredningen visar att förslaget kommer att innebära en total minskning av kostnader 
relaterade till personlig assistans, motsvarande 140 miljoner årligen. Ulricehamns 
kommun har i dagsläget under 10 beslut om personlig assistans enligt LSS som skulle 
föras över till Försäkringskassan om förslaget blir verklighet.   
 

6. Information från kommunalråden 
Medlemmarna i det kommunala rådet för funktionsnedsättningsfrågor kommer att bli 

inbjudna till en utbildningsdag kring arbetet med det funktionshinderpolitiska 

programmet den 26 oktober klockan 13.30 i Folkets hus. Medlemmarna uppmanas att ta 

med en kollega från sin förening. En officiell inbjudan kommer längre fram.  

 

7. Information från förvaltningen 
Simon berättar att man inom FN har fått två avhopp inför sommaren, men att 

semesterbemanningen annars är nästintill klar. 

 

8. Frågor från organisationerna 
a) Varför brister informationen från funktionsnedsättningsförvaltningen? 

Borde inte FUB, som företrädare för personer med 
funktionsnedsättning, delgivits information om filmpremiären av filmen 
om dagligverksamhet i Ulricehamns kommun? 
Simon berättar att tanken med filmen var att belysa bredden i den verksamhet som 
kommunen har. Enhetscheferna för daglig verksamhet har dessutom sett behov av en 
film att använda i marknadsföringssyfte. Information om filmen har framgått av det 
månadsbrev som bland annat FUB har fått ta del av. Simon berättar att premiären 
var riktad till deltagare och personal inom daglig verksamhet, även om det 
naturligtvis är glädjande att föreningarna är intresserade av att få veta mer. Gunnar 
menar att månadsbrevet kom efter premiären och att det hade varit bra att få 
informationen i förväg. Han säger vidare att det finns en besvikelse i föreningen, då 
man gärna hade sett att representanter från FUB blev inbjudna till premiären. Simon 
svarar att det inte var en öppen premiär och att det aldrig var syftet med 
evenemanget. Filmen kommer att publiceras på kommunens hemsida framöver.  

 
b) Vid förra mötet framkom att förvaltningen har fått i uppdrag att göra en 

översyn av funktionsnedsättningspolitiken samt vilka personer som 
ingår i projektgruppen. FUB anser att de borde ingå i projektgruppen, på 
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liknande sätt som när LSS-reformen genomfördes på riksplanet på 90-
talet.  
Se punkt 6. Föreningarna kommer att få vara en del i arbetet, men inte ingå i 
arbetsgruppen. Simon förtydligar att detta inte är en isolerad fråga för vår 
verksamhet, utan att även representanter från pensionärsföreningarna kommer att 
bli tillfrågade.  

 

9. Övriga frågor 
a) Simon bekräftar att det har gjorts en IVO-anmälan gällande en gruppbostad i 

Ulricehamn. Gunnar tar upp frågan med att kommunen har anmält behov av 

ställföreträdare till en individ som bor på det aktuella boendet och att god man 

jobbar på ett företag som FUB inte har förtroende för. Simon säger att kommunen 

inte har fått några som helst indikationer på att uppdraget inte sköts tillfredställande, 

utan att det tvärtom fungerat väldigt bra.  

b) Ett förslag lyfts fram om nästa möte med rådet kombineras med ett studiebesök på 
en av FNs verksamheter, exempelvis Överskottslagret. Medlemmarna i det 
kommunala rådet är positiva till förslaget. Nästa möte med det kommunala rådet för 
funktionsnedsättningsfrågor hålls den 18 september. 
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Närvarande  Kommunens representanter 
Mikael Dahl (C), ordförande punkt 6-9, kommunalråd 
Klas Redin (S), tf ordförande punkt 1-5, oppositionsråd 
Simon Hägglund, verksamhetschef funktionsnedsättning 
Petra Grönhaug, utredare, strategi och utveckling 


  Johan Nihlén, sekreterare 
 
 
  Organisationernas representanter 


Gunnar Andersson, FUB  
Ingrid Saarva, Reumatikerföreningen 


  Kim Genberg, HRF 
Leif Westerlind, Synskadades Riksförbund 
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1. Mötets öppnande 
Ordföranden förklarar mötet öppnat. 


 


2. Upprop 
Genomförs. 


 


3. Val av justerare 
Ingrid Saarva, Reumatikerföreningen, utses till justerare tillsammans med ordföranden. 


 


4. Godkännande av dagordningen 
Dagordningen godkänns. 


 


5. Tema  
 


Barnkonventionen 


Petra Grönhaug, utredare inom strategi och utveckling, är inbjuden för att prata om 
barnkonventionen. Petra börjar med att ställa frågan vad organisationerna gör inom sina 
verksamheter för att barn ska kunna utvecklas så långt som möjligt? Gunnar berättar att 
FUB framförallt vänder sig till yngre personer och att föreningen erbjuder en mängd 
aktiviteter till ett lågt pris. Övriga organisationer har inte medlemmar med 
funktionsnedsättning på regional nivå, men däremot på riksplanet. Synskadades 
riksförbund har dock synskadade medlemmar med seende barn, varför det finns planer 
med att anordna träffar för denna målgrupp. Vidare förs diskussionen om hur 
organisationerna ska kunna nå ut till barn/ungdomar. En synpunkt som lyfts fram är att 
organisationerna måste ha möjlighet att ta emot barn/ungdomar som blir medlemmar, 
vilket inte är en självklarhet. Barn är rättighetsbärare och ska stå i centrum för frågor 
som rör barnet. Detta innebär att barnen helst ska vara med och planera verksamheten i 
föreningen. Petra ställer frågan hur FUB jobbar för att barnen ska kunna vara med och 
påverka verksamheten? Gunnar menar att det är viktigt med lyhördhet och att man 
lyssnar på ungdomarna. Slutligen berättar Petra att det finns en arbetsgrupp i 
kommunen bestående av representanter från samtliga sektorer. Arbetsgruppen utgår 
från barnkonventionens fyra grundprinciper och har som syfte att jobba med hur 
kommunen lever upp till Barnkonventionen.           


 


Den statliga utredningen om personlig assistans 


Simon Hägglund informerar om den pågående utredningen om statligt 
huvudmannaskap för personlig assistans som nyligen varit ute på remiss. Idag har 
kommunen ansvaret för personlig assistans avseende individer med grundläggande 
behov under 20 timmar/veckan, medan det är Försäkringskassan som ansvarar för 
beslutet vid mer omfattande behov med de grundläggande behoven. Även om det är 
Försäkringskassan som har beviljat personlig assistans, betalar kommunen de 20 första 
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timmarna. Kommunen ansvarar även för tillfällig utökning av assistanstimmar samt 
sjuklönekostnader vid privat utförare av assistansen. Förslaget som nu presenteras 
fokuserar på hur det blir om staten tar över ansvaret för personlig assistans helt och 
hållet. De fördelar som utredningen lyfter fram är att kvalitén på utredningarna samt 
möjligheten att utföra korrekta utbetalningar förväntas öka. Dessutom kommer ett 
statligt huvudmannaskap också medföra att kommunen slipper de plötsliga 
kostnadsökningar som ett nytt assistansärende kan medföra. I dagsläget talar mycket för 
att det kommer att bli statligt huvudmannaskap och att Försäkringskassan då får det 
samlade ansvaret för både beslut och finansiering. Schablonbeloppet kommer att höjas 
för att kompensera för sjuklöneansvaret och kommunens medfinansieringsansvar 
försvinner. Kommunerna kommer dock fortsättningsvis att ha det yttersta ansvaret för 
verkställighet av personlig assistans samt ansvaret att anmäla till IVO om assistans inte 
utförs på rätt sätt. Förslaget är tänkt att träda i kraft den 1 januari 2026 och om det blir 
verklighet kommer kommunala beslut att föras över till Försäkringskassan successivt. 
Utredningen visar att förslaget kommer att innebära en total minskning av kostnader 
relaterade till personlig assistans, motsvarande 140 miljoner årligen. Ulricehamns 
kommun har i dagsläget under 10 beslut om personlig assistans enligt LSS som skulle 
föras över till Försäkringskassan om förslaget blir verklighet.   
 


6. Information från kommunalråden 
Medlemmarna i det kommunala rådet för funktionsnedsättningsfrågor kommer att bli 


inbjudna till en utbildningsdag kring arbetet med det funktionshinderpolitiska 


programmet den 26 oktober klockan 13.30 i Folkets hus. Medlemmarna uppmanas att ta 


med en kollega från sin förening. En officiell inbjudan kommer längre fram.  


 


7. Information från förvaltningen 
Simon berättar att man inom FN har fått två avhopp inför sommaren, men att 


semesterbemanningen annars är nästintill klar. 


 


8. Frågor från organisationerna 
a) Varför brister informationen från funktionsnedsättningsförvaltningen? 


Borde inte FUB, som företrädare för personer med 
funktionsnedsättning, delgivits information om filmpremiären av filmen 
om dagligverksamhet i Ulricehamns kommun? 
Simon berättar att tanken med filmen var att belysa bredden i den verksamhet som 
kommunen har. Enhetscheferna för daglig verksamhet har dessutom sett behov av en 
film att använda i marknadsföringssyfte. Information om filmen har framgått av det 
månadsbrev som bland annat FUB har fått ta del av. Simon berättar att premiären 
var riktad till deltagare och personal inom daglig verksamhet, även om det 
naturligtvis är glädjande att föreningarna är intresserade av att få veta mer. Gunnar 
menar att månadsbrevet kom efter premiären och att det hade varit bra att få 
informationen i förväg. Han säger vidare att det finns en besvikelse i föreningen, då 
man gärna hade sett att representanter från FUB blev inbjudna till premiären. Simon 
svarar att det inte var en öppen premiär och att det aldrig var syftet med 
evenemanget. Filmen kommer att publiceras på kommunens hemsida framöver.  


 
b) Vid förra mötet framkom att förvaltningen har fått i uppdrag att göra en 


översyn av funktionsnedsättningspolitiken samt vilka personer som 
ingår i projektgruppen. FUB anser att de borde ingå i projektgruppen, på 
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liknande sätt som när LSS-reformen genomfördes på riksplanet på 90-
talet.  
Se punkt 6. Föreningarna kommer att få vara en del i arbetet, men inte ingå i 
arbetsgruppen. Simon förtydligar att detta inte är en isolerad fråga för vår 
verksamhet, utan att även representanter från pensionärsföreningarna kommer att 
bli tillfrågade.  


 


9. Övriga frågor 
a) Simon bekräftar att det har gjorts en IVO-anmälan gällande en gruppbostad i 


Ulricehamn. Gunnar tar upp frågan med att kommunen har anmält behov av 


ställföreträdare till en individ som bor på det aktuella boendet och att god man 


jobbar på ett företag som FUB inte har förtroende för. Simon säger att kommunen 


inte har fått några som helst indikationer på att uppdraget inte sköts tillfredställande, 


utan att det tvärtom fungerat väldigt bra.  


b) Ett förslag lyfts fram om nästa möte med rådet kombineras med ett studiebesök på 
en av FNs verksamheter, exempelvis Överskottslagret. Medlemmarna i det 
kommunala rådet är positiva till förslaget. Nästa möte med det kommunala rådet för 
funktionsnedsättningsfrågor hålls den 18 september. 
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